

OPEN CALL

Arcadia Festival #4

WAR

2 – 31 May 2025

How do artists deal with war? What views do they have on the current conflicts, on the phenomenon itself? Approaches to solutions?

Every two years since 2019, the Ebersberger Kunstverein has organised the Arcadia Festival, which has attracted a great deal of attention beyond the region and deals artistically with current socially relevant issues.

For the fourth edition of the festival (2 - 31 May 2025), the phenomenon of WAR has been chosen as the theme. International artists are invited to submit a design on the theme for a large-scale poster (18/1) (356 x 252 cm).

The entries selected by a jury will be printed on large-scale posters by the Ebersberger Kunstverein and exhibited during the festival in the rooms of the Kunstverein and in public spaces.

TURNING POINT AND WAR AS AN ARTISTIC THEME

The artistic contributions may show individual points of view, reflect the far-reaching political and social changes in the modern world across national and geographical borders, and ideally open up new perspectives.

POSTERS AS A MEDIUM

Posters have always been an important means of publicising socially critical and political messages. Especially in times when direct exchange is sometimes limited, posters also offer the opportunity to make voices from conflict-affected regions visible.

DESIGN

All artistic means of designing a poster are permitted.

SUBMISSION

A draft must be submitted, which, if selected, must be delivered as a printable PDF file by 15 March 2025.

The application file (maximum 20 MB as PDF) must contain the following information:

- **Draft for a poster on the topic**
- **Short CV with current contact details**
- **Portfolio with a presentation of your own artistic work of the last 10 years**

CLOSING DATE

Applications must be sent online by 2 March 2025, 23:59 to: arkadien@kunstverein-ebersberg.de

APPLICANTS

Applications are open to professional, freelance visual artists or artist groups of all ages.

JURY DECISION

The jury will announce its decision by 8 March 2025.

FEE

If accepted, each participating artist will receive a fee.

NOTE: The realisation of the festival is subject to the final confirmation of the requested funding and the associated reliable provision of the necessary financial resources.

PRINT DATA ON APPROVAL

Data format: 3620 x 2580 mm
Final format: 3560 x 2520 mm
Safety margin: 3 mm (on all sides)
Colour mode: CMYK
Colour profile: ICC profile
Resolution: 150dpi
File format: pdf X-1a:2001

ARCADIA-FESTIVAL#4

Festival period: 2 - 31 May 2025

CATALOGUE

A catalogue will be published for the Arcadia-Festival#4, in which the participating artists and their works will be presented.

LEGAL INFORMATION

The works may be used for the organiser's press and public relations work.

QUESTIONS

If you have any questions, please contact arkadien@kunstverein-ebersberg.de or by telephone on: +49 151 581 65 581 available Tuesday and Friday 2-5 pm

KUNSTVEREIN EBERSBERG

www.kunstvereinebersberg.de



OPEN CALL

Arkadien Festival #4

WAR

2. – 31. Mai 2025

Wie gehen Künstler:innen mit Krieg um? Welche Sichtweisen haben sie auf die derzeitigen Konflikte, auf das Phänomen an sich? Lösungsansätze?

Der Ebersberger Kunstverein richtet seit 2019 im zwei-jährigen Rhythmus das inzwischen auch überregional viel beachtete Arkadien-Festival aus, das sich künstlerisch mit aktuellen gesellschaftlich relevanten Fragen beschäftigt.

Für die vierte Festivalausgabe (2.-31. Mai 2025) wurde das Phänomen KRIEG zum Thema gewählt. International sind Künstler:innen aufgerufen, einen Entwurf zum Thema für ein Großflächenplakat (18/1) einzureichen (356 x 252 cm).

Die von einer Jury ausgewählten Beiträge werden vom Ebersberger Kunstverein auf Großflächenplakate gedruckt und während des Festivals in den Räumen des Kunstvereins sowie im Öffentlichen Raum ausgestellt.

ZEITENWENDE & KRIEG ALS KÜNSTLERISCHES THEMA

Die künstlerischen Beiträge dürfen individuelle Sichtweisen aufzeigen, die tiefgreifenden politischen und gesellschaftlichen Veränderungen in der modernen Welt über nationale und geografische Grenzen hinweg reflektieren, im Idealfall neue Perspektiven öffnen.

PLAKATE ALS MEDIUM

Plakate sind seit jeher ein wichtiges Mittel, um sozialkritische und politische Botschaften öffentlich zugänglich zu machen. Gerade in Zeiten, in denen der direkte Austausch miteinander eingeschränkt ist, bieten Plakate auch die Möglichkeit, Stimmen aus konfliktbetroffenen Regionen sichtbar zu machen.

GESTALTUNG

Alle künstlerischen Mittel zur Gestaltung eines Plakates sind erlaubt.

EINREICHUNG

Einzureichen ist ein Entwurf, der bei Auswahl als druckfähige pdf-Datei bis zum 15. März 2025 zu liefern ist.

Die Bewerbungsdatei (maximal 20 MB als PDF) muss folgende Informationen enthalten:

- Entwurf für ein Plakat zum Thema
- kurzer Lebenslauf mit aktuellen Kontaktdaten
- Portfolio mit Darstellung der eigenen künstlerischen Arbeit der letzten 10 Jahre

EINSENDESCHLUSS

Die Bewerbungen sind bis zum **2. März 2025, 23:59 Uhr** online zu senden an: arkadien@kunstverein-ebersberg.de

BEWERBER:INNEN

Bewerben können sich professionelle, freischaffende bildende Künstler:innen oder Künstler:innengruppen jeden Alters.

JURYENTSCHEID

Die Jury wird ihren Entscheid bis zum 8. März 2025 bekannt geben.

HONORAR

Bei Zusage erhält jede(r) beteiligte Künstler:in ein Honorar.

HINWEIS: Die Realisierung des Festivals steht bis zur entgeltlichen Zusage der angefragten Fördergelder und der damit verbundenen verlässlichen Bereitstellung der benötigten Finanzmittel unter Vorbehalt.

DRUCKDATEN BEI ZUSAGE

Datenformat: 3620 x 2580 mm

Endformat: 3560 x 2520 mm

Sicherheitsabstand: 3 mm (auf allen Seiten)

Farbmodus: CMYK

Farbprofil: ICC-Profil

Auflösung: 150dpi

Dateiformat: pdf X-1a:2001

ARKADIEN-FESTIVAL#4

Festivalzeitraum: 2.-31. Mai 2025

KATALOG

Zum Arkadien-Festival#4 erscheint ein Katalog, in dem die teilnehmenden Künstler:innen sowie deren Werke vorgestellt werden.

RECHTLICHES

Die Werke können für Presse- und Öffentlichkeitsarbeit des Veranstalters verwendet werden.

FRAGEN

Bei Fragen melden Sie sich bei arkadien@kunstverein-ebersberg.de oder telefonisch unter: +49 151 581 65 581 erreichbar Dienstag und Freitag 14-17 Uhr

KUNSTVEREIN EBERSBERG

www.kunstvereinebersberg.de

